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 1398کمیته طلا اردیبهشت سال 

 اسامی حاضرین

 جناب اقای مهندس بهرامن

 شرح جلسه

 
 

 الی 11 ساعت از 1398 ماه اردیبهشت 3 شنبه سه  نشست کمیته طلا خانه معدن ایران روز

 .شد برگزار ایران معدن خانه اجتماعات سالن محل در 13
 

 :اهم موارد طرح شده در این جلسه
 

به همه اعضا مکاتبه شود که با توجه به قرار بر احداث کارخانه سیانید سدیم،  -۱

اعضا میزان مصرف و تولید خود و تمایل و میزان مشارکت خود را نیز در زمینه 

 .احداث کارخانه اعلام نمایند
 

ماهه بکار  3مطالعه تولید سیانید سدیم برای یک مقطع یک تیم تخصصی قوی مخصوص -۲

 گرفته بشود که جدید ترین متد تولید سیانید سدیم را به همراه جزییات داشته
 .باشند

 
 .درصد است 60راه نهایی در صورت عدم موفقیت دو راه قبلی، تولید سیانید  -۳

 
یافتن متخصصین حوزه  برنامه ریزی جهت ارتباط با دانشگاه صنعتی امیرکبیر برای-۴

تولید سیانید و فراهم نمودن مقدمات تحقیقات سه ماهه برای فرایند تولید سیانید 

 .سدیم
 

 و بررسی موضوع با  دعوت از نماینده شرکت... برای شرکت در نشست اتی کمیته -۵

 سیانور کارخانه احداث سنجی امکان

 
ه آن در کشور، بسیار ارزان تولید سیانید سدیم در ایران به لطف وجود مواد اولی

در خواهد امد و البته باید اجماع باشد و با تک روی نمیتوان چنین کاربزرگي را 

 .انجام داد
 

 رئیس خانه معدن ایران گفت: موفقیت
 .یک بنگاه، موفقیت سایر بنگاه ها هم هست

 
 .است وی افزود: این که پیشنهاد تاسیس کارخانه داده می شود، نشان از درایت کمیته
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 1398سال  خردادکمیته طلا 

درحال حاضر طرح های جدید طلا در استان های شمالی کشور در حال انجام است و این 

 .تقاضا براي سیانید را بالا می برد
برای داشتن بهترین ها باید مطالعه داشت و با ابزارهای روز بهترین ها را بدست 

 .آورد
 

ا از اهل فن بر مطالعات برای سیانید سدیم باید تخصصی باشد و این کار تخصصی قطع

 .می آید

 مصوبات جلسه

 موضوع ردیف

مسئول اجرا/ 

 مهلت پیگیری

1 

   

2    

 اسامی حاضرین



 
  ایرانکمیته طلا خانه معدن  صورتجلسه

 

 تاریخ:

۳/۲/۹۸ 

 

 

 

 کارشناس حوزه سیانور 
 هیات رییسه كمیته طلا خانه معدن ایران

 یکی از اعضای هیات علمی دانشگاه صنعتی امیرکبیر 

 شرح جلسه

 
 طلا خانه معدن ایران گذشت آنچه در كمیته

 
در نشستی که با حضور کارشناس حوزه سیانور و هیات رییسه كمیته طلا خانه معدن 

ایران و همچنین یکی از اعضای هیات علمی دانشگاه صنعتی امیرکبیر برگزار گردید، 

 :موارد زیر مطرح شد
 

ن نیاز به سه روش متفاوت برای تولید سیانید سدیم وجود دارد که در دو روش آ

 .است HCN محلول یا گاز
موارد همکاری دانشگاه می تواند شامل مشاوره درکنار احداث کارخانه، سوالات و 

چالش های موردی و یا بررسی امکانسنجی فنی و اقتصادی احداث کارخانه باشد و زمان 

 .ماه تخمین زده می شود 6تا  3مورد نیاز جهت امکانسنجی بین 
ي هیات رئیسه كمیته طلا که با تولید کننده ي دیگر سیانور با و در نشست دوم اعضا

درصد برگزار شد، پس از بحث و بررسی، مقرر شد تا طرح توجیهی  98خلوص ادعایی 

تن در سال، توسط شرکت مذکور آماده  8000تولید سیانور بر اساس میزان تولید حدود 

 .نه کمیته ارسال گرددو به همراه سایر مدارک جهت بررسی های بعدی به دبیرخا

 مصوبات جلسه

 موضوع ردیف

مسئول اجرا/ 

 مهلت پیگیری

1 

   

2    
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 1398سال  مردادکمیته طلا  

 اسامی حاضرین

 

 شرح جلسه

 
 ...آنچه امروز در كمیته طلا خانه معدن ایران گذشت

 
 :گرفتامروز موارد ذیل در کمیته طلا خانه معدن ایران مورد بحث و بررسی قرار  

 
 ارائه گزارش عملکرد کمیته از ابتدای فعالیت تا کنون -

 ارائه گزارش طرح احداث کارخانه سیانید سدیم -

 بحث در خصوص معضل معارضین محلی و همفکری در خصوص حل این مشکل در معادن طلا -
 بحث در خصوص استحصال غیر قانونی طلا در پستوی خانه ها -

و مسائل و راهکارهای ارائه شده به دولت توسط خانه بحث در خصوص حقوق دولتی  -

 معدن ایران

 بررسی مشکلات جدید بوجود آمده در مورد فروش شمش تولیدی طلا -
 بررسی راهکارهای رفع موانع صادرات محصولات تولیدی -

 :خلاصه مباحث مطروحه

ر داخل ما مشکل سیانید سدیم داریم اما با قیمت بالا وارد می شود و مصرف آن د -

زیاد است. کسانی که کارهای قاچاق انجام می دهند نیز مصرف بالای سیانید دارند و 

 .به علت استفاده غیر استاندارد باعث مشکلات زیست محیطی و انسانی فراوان شده اند
مسئولین اطلاعات خوبی ندارند یا توجیج نیستند باید از طریق فشار مطالبه گری،  -

 .آنها را توجیح کنیم
ما درگیر قاچاق و برداشت غیر قانونی طلا و کرومیت و دیگر عناصر در کشور هستیم  -

که این مسئله را مسئولین و دولت نمی تواند کنترل کند. مشکل قاچاق می تواند ما 

 .را از تجارت جهانی خارج نماید
ف دولت که نمی تواند امنیت معدن و معدن داران را حفظ کند نمی تواند ادعا و حر -

 .از حقوق دولتی بزند
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 1398سال  شهریورکمیته طلا 

 مصوبات جلسه

 موضوع ردیف

مسئول اجرا/ 

 مهلت پیگیری

1 

با توجه به مشکلات بوجود آمده از سوی وزارت 

صمت در خصوص صادرات محصولات تولیدی معادن طلا، 

و با عنایت به اینکه مشکلات مربوطه در بانک 

مرکزی توسط کمیته طلا حل شده و حتی معوض 

ارز سنایی حساب می شود، مقرر شد  صادراتی با

نامه ای توسط هیات رییسه کمیته طلا در خصوص حل 

مشکل صادرات طلا با توجه به وضعیت خاص طلا، جهت 

وزارت محترم صمت تدوین، ارسال، و تا حصول 

نتیجه نهایی از طریق خانه معدن ایران پیگیری 

   .گردد

2    

 حاضریناسامی 

نمایندگانی از طلای موته، طلای زرشوران و طلای ارسباران و سایر نمایندگان شرکتهای 

 خصوصی فعال در عرصه طلا
آقای  ، آقای مهندس اسکندری ، آقای مهندس) جیان ما( از چین ، آقای مهندس الوان

 ، مهندس طالاری

 شرح جلسه
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 :نچه در کمیته طلا خانه معدن ایران گذشتآ
ابتدای جلسه، دبیر کمیته طلا با اشاره مشکلات و معضلات فعالین حوزه طلا، به در 

ارائه خلاصه ای از اقدامات و فعالیت های کمیته طلا از بدو تاسیس تا کنون پرداخت 

و پس از آن، گزارشی از اقدامات انجام شده در راستای تحقیق و توسعه در خصوص 

  .ئه نمودتولید #سیانید سدیم توسط کمیته، ارا
در ادامه جلسه آقای مهندس) جیان ما( از چین، در مورد فعالیت های شرکت متبوع 

 .خود اطلاعاتی ارائه کرد و در مورد خدمات ذوب و بازیابی طلا اظهار آمادگی نمود
پرسش و پاسخ در مورد اطلاعات بدست آمده از تولید سیانید سدیم با خلوص بالا در 

ار انجام شد و پس از آن آقای مهندس اسکندری برای حضار کشور توسط تعدادی از حض

 .در مورد نحوه تولید سیانید توسط کمیته، ارائه نمود
 

پرسش و پاسخ در مورد اطلاعات بدست آمده از تولید سیانید سدیم با خلوص بالا در 

اسکندری برای حضار در  کشور توسط تعدادی از حضار انجام شد و پس از آن آقای مهندس

درصد و فرایند خالص سازی آن اطلاعاتی ارائه  40ورد نحوه تولید سیانید سدیم م

 .نمود
بحث مشکلات فروش شرکت های بزرگ و دولتی نیز از دیگر بحث های جلسه بود که در این 

مورد آقای مهندس طالاری به ارائه جدیدترین راهکارها در زمینه فروش محصول، نظیر 

نت های سه ماهه که توسط طلای زرشوران کلید خورده است، سیستم فروش اعتباری با ضما

پرداخت و گفت البته این طرح آنگونه که باید اطلاع رسانی نشده است و باید در این 

خصوص نیز اطلاع رسانی شود. در ادامه، وی در خصوص جلسه موسسه دنیای اقتصاد و 

وی فلزات غیر آهنی که شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران در مورد همایش پیش ر

در مهرماه برگزار خواهد شد، صحبت هایی ارائه کرد و گفت در این راستا، برای 

امسال تصمیم بر این است که بر بخش طلای این همایش با برنامه هایی نظیر پنل ها و 

ارائه مقالات و سخنرانی ها بیشتر از گذشته تاکید شود و از همه اعضای کمیته طلا 

 .ر این زمینه فعالیت بیشتری را داشته باشندخواست که د
در نهایت، آقای مهندس الوان به عنوان نماینده شرکت زرشوران از مشکلات شرکت های 

دولتی در قوانین دست و پا گیر سرمایه گذاری سخن گفت و اشاره کرد که باید خانه 

ا ارائه معدن ایران در کمک به این شرکت ها پیشنهاد تسهیل در قوانین فروش ر

نماید و مقرر شد تا این شرکت نامه ای در جهت ارائه مشخص درخواست های خود به 

 .کمیته جهت پیگیری های بعدی و طرح موضوع تهیه نماید

 
  

 مصوبات جلسه

 موضوع ردیف

مسئول اجرا/ 

 مهلت پیگیری

1 

   

2    
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 1398سال  بهمنکمیته طلا 

 اسامی حاضرین

 رحیمی ، آقای نیا آقای مهندس زیارت

 شرح جلسه

  نچه در کمیته طلا خانه معدن ایران گذشت
 

در این نشست مباحث مربوط به کنسرسیوم اکتشاف طلا ،مالیات بر ارزش افزوده و 

 .همچنین مبحث معارضین_محلی مورد بحث و بررسی قرار گرفت
 

هزینه های گزاف  در ابتدای جلسه مبحث کنسرسیوم اکتشاف طلا مطرح شد و هدف آن پوشش

اکتشاف طلا در پروژه های بزرگ کشوری و همچنین سایر مواردی که در آن طرح های 

 .بزرگ به مشکل بر خورده باشند، اعلام شد

 :در این راستا آقای مهندس زیارت نیا گفت
یکی از دلایلی که باید در زمینه طلا کنسرسیومی ایجاد شود این است که اکتشاف طلا 

پیچیده است و باید به صورت تخصصی به این موضوع نگاه شود. در واقع  بسیار گران و

طلا از عناصری است که رخنمون ظاهری ندارد و تنها با آنالیز و مطالعات تخصصی می 

توان به آن پی برد. مبحث دیگر این است که در دنیا شرکت هایی که اهلیت دارند 

 .اید این اتفاق بیوفتدمورد حمایت قرار می گیرند ، در کشور ما نیز ب

 :رحیمی رییس کمیته فلزات رنگین و فراوری خانه معدن ایران نیز گفت 
بستری در قالب انجمن ها ایجاد شده است که جریان بخش معدن را کاملا پویا می کند. 

در قانون ما به صراحت آمده است که دولت حق ندارد معدن داری نماید.مثلا در مورد 

دن طلای کشور در دستان دولت است !!که متاسفانه بازدهی ندارد و طلا، بزرگ ترین مع

 .می بایستی از کنسرسیوم تشکیل شده برای احیای این معدن استفاده نمود
در بخش دیگری از جلسه که به مبحث مالیات بر ارزش افزوده اختصاص داشت این بود 

ته می شود اما از که متاسفانه مالیات بر ارزش افزوده از تولید کننده طلا گرف

آبشده طلافروشان گرفته نمی شود و بحمداله اکنون با مصوبه جدید مجلس موضوع اخذ 

مالیات بر ارزش افزوده منتفی شده است. اما این موضوع برای نقره همچنان مطرح 

است و باید در کمیته، نقاط ضعف و قوت آن کاملا بررسی گردد و موارد نامطلوب از 

 .حل گرددطریق مطالبه گری 
در خصوص معارضین محلی نیزآقای زیارت نیا گفت بحث معارضان محلی یکی از مباحثی 

است که در مورد طلا متاسفانه بسیار شایع است و کمیته باید روی آنها کار کند. 

اگر جلوی معارضان گرفته نشود مشکل به زودی باعث می شود که واحدهای تولید طلا 

 .تعطیل گردد
پیشنهاد میگردد تا کمیته با زیر محترم کشور جلسه ای مشترک داشته برای این کار 

باشد و موارد خود را مطرح نماید. این کار باید از طریق شورای_تامین کشور 
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 .پیگیری شود و پیشنهاد میگردد موضوع با ریاست محترم قوه قضاییه نیز مطرح گردد
 
 

کمیته و کمک به حل  اهداف پیشبرد جهت اعضا همه  در انتهای جلسه نیز بر حضور

 .مشکلات همه واحدها از طریق هم افزایی و هم فکری تاکید شد
 .به پایان رسید 16:35جلسه در ساعت 

 
  
 

 مصوبات جلسه

 موضوع ردیف

مسئول اجرا/ 

 مهلت پیگیری

1 

تشکیل کنسرسیوم اکتشاف طلا مصوب شد. اعضای  -۱

 هیات موسس را حاضرین در جلسه تشکیل دادند و

قرار شد سایر اعضا و افراد نیز در صورت تمایل 

به کسنسرسیوم بپیوندند. دستور کار دیگر تهیه 

 .اساسنامه کنسرسیوم است

 .بررسی موضوع ارزش افزوده بر روی نقره-۲
بررسی اساسی با قید فوریت مساله مربوط به  -۳

   معارضین محلی

2    


